

[Text]

haps a matter of policy, and as yet we have not been instructed to give any extensive consideration to this problem.

**The Chairman:** I have several questions. I hope the interpreters will be patient for another few minutes. Approximately how many acres were leased at the January sale of this year?

**Dr. Woodward:** It would be 4.5 million.

**The Chairman:** These were generally offshore permits.

**Dr. Woodward:** Not generally; about 1.5 million were offshore permits.

**The Chairman:** Was the January sale the cut-off date? You are not going to have any more until you have had a review of your policy?

**Dr. Woodward:** Yes.

**The Chairman:** Could you indicate approximately how many acres—permits—are held in the Northwest Territories and the Yukon by the companies which are controlled by the government of France—Aquitaine and also Elf Oil?

**Dr. Woodward:** Elf Oil Exploration and Production Company is the main French company in the—Oh, I am sorry...

I do not know precisely without checking figures. It would be 5 to 6 million acres held by Elf. Aquitaine have very little. They have been involved only recently. At one time Elf carried the exploration north of 60° and Aquitaine, the French involvement, south of 60°. It has only been recently that Aquitaine has come into the North also. It has very little acreage on its own.

**Mr. Hunt:** I think we have to be careful here not to overlook a factor, though. Aquitaine has extensive holdings in Hudson Bay and, of course, this is subject to the administration at least of the Department of Energy, Mines and Resources. So I do not have the exact figures.

**The Chairman:** You cannot give us even a rough estimate of the acreage?

**Mr. Hunt:** Not if you include Hudson Bay. I am afraid not. We could supply it. There is always a problem. It is perhaps inadvisable to quote gross figures. In other words, a company may have a 10 per cent interest in some

[Interpretation]

**Le président:** J'ai plusieurs questions et j'espère que l'interprète patientera quelques minutes. Combien y a-t-il d'acres qui ont fait l'objet de concession lors de la vente de janvier dernier, environ?

**M. Woodward:** Je dirais quelque 4 millions et demi.

**Le président:** Il s'agissait ordinairement de permis visant des concessions au large des côtes?

**M. Woodward:** Non, généralement pas; environ un million et demi d'acres visaient des concessions au large des côtes.

**Le président:** La vente de janvier était la date limite, il n'y aura pas d'autres ventes avant la révision de votre politique?

**M. Woodward:** C'est exact.

**Le président:** Pourriez-vous me dire approximativement combien il y a d'acres détenues sous permis par des sociétés françaises, comme la Société française des pétroles d'Aquitaine et ELF Oil?

**M. Woodward:** La Société d'exploration et de production pétrolière E.L.F. est la principale compagnie française dans le... Oh! je suis désolé... Je ne sais pas au juste, mais je dirais qu'il s'agit de 5 à 6 millions d'acres qui sont détenus par la Société ELF. La Société Aquitaine a très peu de terrain car elle ne s'intéresse à la chose que depuis peu. La Société ELF a prospecté surtout au nord du 60° parallèle, tandis que la Société Aquitaine a été surtout au-dessous du 60° parallèle; c'est seulement depuis ces derniers temps qu'elle s'intéresse à la région au-dessus.

**M. Hunt:** Il ne faut pas oublier, je crois que l'Aquitaine a des avoirs importants dans la Baie d'Hudson, et, bien sûr, cela tombe sous l'administration du ministère de l'Énergie et des ressources. Je n'ai donc pas les chiffres exacts.

**Le président:** Par conséquent, vous ne pouvez pas nous donner une idée même approximative?

**M. Hunt:** Non, si vous comprenez la Baie d'Hudson. Nous pourrions fournir les chiffres. Mais il y a toujours un problème. Il ne faudrait peut-être pas donner les chiffres bruts. Si on donne des chiffres bruts il faut aussi